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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2019-05-14

Utdragsbestyrkande
1 (2)

§ 136

Godkännande av inköp av återlämningsmaskin till 
Stadsbiblioteket, KS 2019/179
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Godkänna inköp av återlämningsmaskin till Stadsbiblioteket.

2. Hänskjuta till budgetberedningen att år 2020 flytta 1 750 tkr från 
driftsbudget till investeringsbudget. 

Beskrivning av ärendet
Kultur- och fritidsnämnden äskade i sitt budgetförslag inför 2019 om 
investeringsmedel för att köpa in en återlämningsmaskin till 
Stadsbiblioteket i samband med flytten till Kunskaps- och kulturcentrum 
(KKC) Argus, men fick ingen tilldelning. Däremot tilldelades ett 
medieanslag i driftsbudgeten på 2 500 tkr 2020, varav 500 tkr var 
ramhöjande. 

Kultur-, fritids- och tekniknämnden föreslår att minska driftsbudgeten 2020 
med 1 750 tkr samt öka investeringsbudgeten med motsvarande belopp, för 
att kunna genomföra inköpet. En återlämningsmaskin bedöms så viktig för 
biblioteksverksamheten att den bör prioriteras. Möjligheten att höja 
kvaliteten på medieutbudet kommer att kvarstå men får göras i långsammare 
takt.

Motivering av beslut
Bedömningen är att ett nytt, modernt stadsbibliotek med ett centralt läge 
kommer att få ett kraftigt ökat antal besök. För Falkenberg förväntas en 
ökning av antalet besök med 50 %, vilket innebär cirka 80 000 nya besök 
per år. Därmed förväntas även en dramatisk ökning av utlån och 
återlämnade media efter flytten in i Argus.

En återlämningsmaskin frigör tid för personalen som i stället för att sortera 
media och sätta på vagnar får färdiga vagnar klara för bokuppsättning. 
Återlämningsmaskinen ger personalen förutsättning att istället använda tid 
och kompetens på bästa sätt och innebär i sig även en enklare hantering och 
ökad tillgänglighet för alla låntagare.

Inköpet kommer att belasta 2020 års investeringsbudget. Beslutet att flytta 
medel från driftsbudget till investeringsbudget kan dock inte vänta till 
ordinarie budgetbeslut i november, eftersom upphandling och inköp ska 
hinnas med innan Argus öppnar. 
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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2019-05-14

Utdragsbestyrkande
2 (2)

Ekonomi
Förslaget innebär att kultur-, fritids- och tekniknämnden sedan tidigare 
beslutade medieanslag minskas i driftsbudgeten med 1 750 tkr, samt att 
medel för återlämningsmaskin läggs in i investeringsbudgeten. Justeringen 
sker i budget för 2020. Kapitalkostnader, avskrivningar och internränta, för 
återlämningsmaskinen är beräknade till cirka 200 tkr per år i 10 år.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-04-24
Kultur-, fritids- och tekniknämnden 2019-03-21, § 50
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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2019-05-14

Utdragsbestyrkande
1 (1)

§ 137

Kommunstyrelsens månadsrapport mars 2019, KS 
2019/149
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Godkänna kommunstyrelsens månadsrapport mars 2019.

Beskrivning av ärendet
Ekonomiavdelningen vid kommunstyrelseförvaltningen har upprättat 
månadsrapport för mars 2019. Kommunstyrelsen, exklusive 
affärsverksamhet, redovisar en positiv avvikelse för perioden om 3 177 tkr. 
Inklusive affärsverksamheten uppgår avvikelsen till 3 159 tkr.

För helåret 2019 prognostiserar kommunstyrelsen ett sammantaget utfall 
som motsvarar budget.

Motivering av beslut
Kommunstyrelsen föreslås att godkänna månadsrapporten för mars 2019.

Ekonomi
Beslutet i sig påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-04-16
Kommunstyrelsens månadsrapport mars 2019
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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2019-05-14

Utdragsbestyrkande
1 (1)

§ 138

Kommunens månadsuppföljning och prognos mars 
2019, KS 2019/148
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Anteckna till protokollet att månadsuppföljning har redovisats.

2. Uppdra åt ekonomiavdelningen att göra en översyn av 
resursfördelningsmodellen avseende förhållandet mellan barn- och 
utbildningsnämndens resurser för kommunens pedagogiska verksamhet 
och deras resurser för verksamhet hos annan huvudman när kostnaderna 
för verksamhet hos annan huvudman ökar.

Beskrivning av ärendet
Ekonomiavdelningen vid kommunstyrelseförvaltningen har sammanställt 
nämndernas månadsuppföljningar för perioden januari-mars 2019 och 
nämndernas prognoser för helåret 2019. Driftavvikelsen hos nämnderna för 
perioden är ett underskott på 0,6 mnkr. Nämndernas sammanlagda prognos 
för 2019 är ett underskott på 23,2 mnkr. Barn- och utbildningsnämnden, 
socialnämnden, försörjningsstödet samt kultur- fritids- och tekniknämnden 
prognostiserar underskott för året. Övriga nämnder prognostiserar att följa 
budget. 

Motivering av beslut
Ekonomiavdelningen har sammanställt nämndernas månadsuppföljningar 
för perioden januari-mars 2019 och nämndernas prognoser för helåret 2019.

Ekonomi
Beslutet i sig påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-04-17
Kommunens månadsuppföljning inklusive nämndernas 
månadsuppföljningar för perioden januari-mars 2019.
Bilaga till barn- och utbildningsnämnden 1903.
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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2019-05-14

Utdragsbestyrkande
1 (1)

§ 139

Befolkningsprognos 2019, KS 2016/172
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Anteckna till protokollet att upprättandet av befolkningsprognos 2019-
2028 samt att delområdesprognos 2019-2023 är genomfört och har 
redovisats.

Beskrivning av ärendet
Redovisning av Falkenbergs kommuns befolkningsprognos föreligger. Dels 
totalprognosen som sträcker sig från 2019-2028, och dels 
delområdesprognos som sträcker sig från 2019-2023. I tjänsteskrivelse och 
bilagor redovisas prognoser inklusive bakomliggande resonemang.

Motivering av beslut
Utvecklingsavdelningen vid kommunstyrelseförvaltningen förslår att 
befolkningsprognosen ska ligga till grund för verksamhetsplaneringen hos 
nämnder och bolag och att kommunstyrelsen antecknar informationen till 
protokollet.

Ekonomi
Förslaget påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-05-14
Tjänsteskrivelse befolkningsprognos 2019
Kommunprognos 2019-2028
Delområdesprognos 2019-2023
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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2019-05-14

Utdragsbestyrkande
1 (1)

§ 140

Kommunstyrelsen Genomförandeplan med budget 
2019, KS 2019/80
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Texten under rubrik Budget och resursfördelning ska utgå, vilken lyder: 
Då kommunstyrelsens ansvar är övergripande påverkas verksamheten 
mycket av händelser inom övriga kommunkoncernen. Detta kan försvåra 
arbetet att nå god budget- och prognosföljsamhet.

2. Därefter anta kommunstyrelsens Genomförandeplan 2019.

Beskrivning av ärendet
Kommunstyrelsen har lagt fram förslag till genomförandeplan 2019 till 
kommunstyrelsen för antagande. Genomförandeplanen beskriver 
förvaltningens större utvecklingsområden som projekt, processer och 
aktiviteter, som särskilt kommer att fokuseras under 2019. 
Genomförandeplanen beskriver även fördelningen av nämndens budget 
2019.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att genomförandeplanen för 2019 
antas.

Ekonomi
Beslutet i sig påverkar inte kommunens ekonomi. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-04-08
Kommunstyrelsens genomförandeplan 2019

Yrkande
Markus Jöngren (MP) yrkar, med instämmande av Marcelle Farjallah (S), 
att följande citat under rubriken Budget och resursfördelning i 
Genomförandeplanen utgår: Då kommunstyrelsens ansvar är övergripande 
påverkas verksamheten mycket av händelser inom övriga 
kommunkoncernen. Detta kan försvåra arbetet att nå god budget- och 
prognosföljsamhet.

Propositionsordning
Ordföranden ställer proposition på arbetsutskottets förslag mot Markus 
Jöngrens (MP) med fleras ändringsyrkande och finner att kommunstyrelsen 
beslutar i enlighet med Markus Jöngrens (MP) yrkande.
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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2019-05-14

Utdragsbestyrkande
1 (2)

§ 141

Utsändande av remiss - Program med mål och riktlinjer 
för uppföljning av privata utförare, KS 2019/189
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Översända kommunstyrelseförvaltningens förslag till Program med mål 
och riktlinjer för privata utförare på remiss till samtliga förvaltningar 
och bolag. För det fall förvaltningarna har synpunkter av större vikt bör 
remissen behandlas av nämnd/bolagsstyrelse.

Beskrivning av ärendet
När en kommun (även kommunalt bolag, kommunalförbund) anlitar en 
privat utförare för en viss uppgift som annars skulle ha utförts i egen regi 
har kommunen kvar huvudmannaskapet. Kommunen har därigenom också 
kvar det övergripande ansvaret för verksamheten och ska se till att den 
anlitade privata utföraren uppfyller de bestämmelser som gäller för 
verksamheten.

Innan kommunen lämnar över vården av en kommunal angelägenhet till en 
privat utförare måste det säkerställas att man tillförsäkras en möjlighet att 
kontrollera och följa upp verksamheten. Detta är en nödvändig förutsättning 
för att nämnderna ska kunna leva upp till sitt verksamhetsansvar. 
Nämnderna ska inom sitt verksamhetsområde se till att verksamheten 
bedrivs i enlighet med de mål och riktlinjer som fullmäktige har bestämt 
samt de föreskrifter som gäller för verksamheten. De ska också se till att den 
interna kontrollen är tillräcklig samt att verksamheten bedrivs på ett i övrigt 
tillfredställande sätt.

Enligt 5 kap. 3 § kommunallagen ska kommunfullmäktige, för varje 
mandatperiod, anta ett program med mål och riktlinjer för sådana 
kommunala angelägenheter som utförs av privata utförare. Bestämmelsen, 
som trädde i kraft den 1 januari 2015, gäller för såväl välfärdstjänster som 
tekniska verksamheter. I programmet ska anges hur fullmäktiges mål och 
riktlinjer och övriga föreskrifter på området ska följas upp samt hur 
allmänhetens insyn ska tillgodoses.  Kommunallagen beskriver inte i detalj 
hur kontroll och uppföljning ska gå till och det finns enligt förarbetena ett 
utrymme att lokalt anpassa kraven till typen av verksamhet.

Falkenbergs kommun anlitar idag privata utförare för att utföra tjänster inom 
en rad områden. 

Motivering av beslut
Med anledning av ny mandatperiod ska kommunfullmäktige, enligt 
kommunallagen, anta ett nytt program med mål och riktlinjer för 
uppföljning av privata utförare. Kommunstyrelseförvaltningens förslag 
utgår ifrån kommunens program för tidigare mandatperiod. Endast några 
mindre förändringar föreslås.  
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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2019-05-14

Utdragsbestyrkande
2 (2)

Programmet föreslås gälla kommunens nämnder och helägda bolag till 
skillnad från tidigare program som gällde nämnder, bolag och 
kommunalförbund. (Vatten & Miljö i Väst AB och Räddningstjänsten Väst 
ägs till 50 % av Varbergs kommun och har därför att anpassa sig till både 
Falkenbergs och Varbergs styrdokument.) Istället föreslås att 
kommunfullmäktige uppmanar Vatten & Miljö i Väst AB och 
Räddningstjänsten Väst, vid antagande av detta program, att anta 
likalydande dokument efter erforderliga anpassningar till Varbergs 
kommuns motsvarande dokument.

Revideringsintervallet föreslås ändras från vartannat år till vart fjärde år.

Vad avser allmänhetens insyn under p.5 Information föreslås sista stycket 
ändras på så sätt att sista stycket i klausulen får ny lydelse. Detta för att 
anpassa kommunens skrivning till andra kommuners. Föreslagen skrivning 
tillämpas av Göteborgs Stad. Vissa variationer förekommer, exempelvis 
anger Linköpings kommun att informationen ska begränsas till omfatta 
sådant som kan lämnas utan omfattande merarbete eller inte strider mot lag 
eller författning samt inte anses utgöra företagshemligheter. Andra 
kommuner, bl.a. Eskilstuna, begränsar utförarens skyldighet att lämna 
uppgifter till att omfatta sådana uppgifter som inte strider mot lag eller 
författning eller anses utgöra företagshemligheter.

I tidigare program ansvarar kommunstyrelsen för uppföljning av avtal som 
gäller verksamheter inom flera nämnder. Detta ansvar föreslås överföras till 
servicenämnden som en följd av den omorganisation som trädde i kraft 
2019-01-01 där upphandlingsenheten flyttades över till 
serviceförvaltningen.

Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att föreslaget program ska sändas ut 
på remiss till nämnder och bolag för att ge utrymme att lämna synpunkter. 
Eftersom det föreslagna programmet endast medför mindre ändringar från 
tidigare program föreslås att remissen i första hand ska behandlas på 
tjänstemannanivå och att respektive nämnd/styrelse endast behöver 
behandla remissen om man anser att ändringar i föreslaget program behöver 
göras eller att andra synpunkter behöver föras fram. Detta för att undvika att 
nämnder/styrelser betungas i onödan.

Ekonomi
Förslaget påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 0001-01-01
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till program med mål och riktlinjer 
för uppföljning av privata utförare, 2019-04-09.
Program med mål och riktlinjer för uppföljning av privata utförare, 
2017-09-26.
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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2019-05-14

Utdragsbestyrkande
1 (2)

§ 142

Bärte 3:1 m.fl. - Ansökan om planbesked, KS 2019/99
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Godkänna ansökan om planbesked för Bärte 3:1 m.fl. med syfte att 
planlägga befintlig verksamhet och möjliggöra för en utökning av 
verksamheten samt ge kommunstyrelseförvaltningen i uppdrag att ta 
fram planhandlingar.

2. Planarbetet ska tidsmässigt inordnas i den prioritetsordning för 
planarbeten som regelbundet upprättas och godkänns av 
kommunstyrelsen.

3. Planarbetet ska föregås av tecknande av planavtal.

Beskrivning av ärendet
Berte Qvarn AB har inkommit med en ansökan om planbesked för 
fastigheten Bärte 3:1 m.fl. Syftet är att säkerställa nuvarande och framtida 
verksamhet, säkerställa möjlighet till självförsörjning av energi i form av 
vattenkraft och solenergi samt utveckla verksamheten med nya områden 
inom livsmedelsproduktion.

Motivering av beslut
Fastigheten Bärte 3:1 ligger utanför Slöinge. På fastigheten har det sedan 
slutet på 1500-talet funnits en kvarn som fortfarande är i bruk. Det har 
tidigare beviljats bygglov för utökning av verksamheten som nu börjar bli så 
pass stor att det behövs ett större helhetsgrepp. Planenheten har precis svarat 
på en ny bygglovsremiss som ligger i linje med vad den här ansökan 
efterfrågar. En internremiss har genomförts där svar från bland annat 
VIVAB, stadsarkitekten, trafikplaneraren, miljö- och 
hälsoskyddsförvaltningen och Räddningstjänsten Väst har inkommit.

Fastigheten är sedan tidigare inte planlagd och den ligger även utanför 
kommunens verksamhetsområde för vatten och avlopp. VIVAB ser helst att 
det förblir så, medan miljö- och hälsoskyddsförvaltningen vill att man ser 
över avloppssituationen och om möjligt tar med planområdet i 
verksamhetsområdet. Dagvattenfrågan bör utredas i ett eventuellt planarbete 
likaså översvämningsrisk med tanke på Suseån som rinner genom området. 
På grund av Suseån kommer även strandskyddet att återinträda vid ett 
eventuellt planarbete vilket man också behöver ta hänsyn till. 

Både på E6 och järnvägen körs farligt gods varför det är viktigt att 
verksamhet inte hamnar för nära väg eller järnväg. Trafikplaneraren påtalar 
även att samråd med Trafikverket behövs för att säkerställa att riksintresset 
för E6 inte påverkas. Kommunen har inte rådighet över vägar runt om 
planområdet.
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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2019-05-14

Utdragsbestyrkande
2 (2)

Stadsarkitekten svarar i sitt yttrande att kulturmiljön är viktigt att studera 
närmare vid ett eventuellt planarbete, både vad gäller fasader med 
arkitektoniska värden men även äldre bebyggelse som smedja. Därför kan 
det vara aktuellt med en inventering med hjälp av Kulturmiljö Halland. 

Med ovanstående som underlag anser planenheten på 
samhällsbyggnadsavdelningen på kommunstyrelseförvaltningen att ett 
positivt planbesked kan lämnas för att pröva möjlighet till ny detaljplan för 
Bärte 3:1 m.fl.

Ekonomi
Detaljplanen bekostas av exploatören. Ett planavtal som reglerar 
kostnaderna tas fram.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-04-25
Ansökan, 2019-02-14
Remissvar
Orienteringskarta
Foton

Yrkande
Kerstin Angel (C) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.
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§ 143

Utveckling av Arenaområdet (Kristineslätt) - 
principbeslut, KS 2017/143
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Förskolan inom Arenaområdet placeras i anslutning till och söder om 
byggnaderna som används för materiel och maskiner för driften av 
Arenaområdet.

2. Marken inom hela Arenaområdet även fortsättningsvis ska vara 
kommunägd.

3. En förstudie för hela Arenaområdet inleds.

4. Förstudien för hela Arenaområdet leds av kultur-, fritids- och 
tekniknämnden och ska redovisas för kommunstyrelsen i mars 2020.

5. Förstudien för ett fleraktivitetsområde inom Arenaområdet införlivas i 
förstudien för hela Arenaområdet.

6. Bowlingens eventuella placering i området utreds vidare i förstudien för 
hela området.

7. Placering av gym- och gruppträningslokaler utreds vidare i förstudien 
för hela området.

Beskrivning av ärendet
Samhällsbyggnadsavdelningen vid kommunstyrelseförvaltningen fick 2016 
i uppdrag att tillsammans med dåvarande kultur- och fritidsnämnden ta fram 
en strategisk plan för Arenaområdets långsiktiga utveckling. Planen ska 
utreda:

- Behov av, och förutsättningar för, kompletterande byggnation vid 
befintliga idrottsanläggningar 

- Behov av, och förutsättningar för, nyetablering av kommunala, 
föreningsdrivna eller privata idrottsanläggningar inom Arenaområdet 
samt

- Ändamålsenligheten i att marken fortsatt är i kommunalt ägande 
respektive att delar av den avstyckas.

Under 2018 togs ytterligare beslut vad det gäller Arenaområdet och då vad 
det gäller uppdrag:

- Förstudie för en förskola samt 
- Förstudie för ett fleraktivitetsområde. 

För att komma vidare i arbetet med Arenaområdet krävs beslut som sätter 
ramarna för det fortsatta arbetet.

17



Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2019-05-14

Utdragsbestyrkande
2 (2)

Motivering av beslut
Samtliga delbeslut i uppdraget har utretts och avvägts. Slutsatsen från detta 
arbete är att för att man ska komma vidare med studien av Arenaområdet 
måste vissa ställningstaganden göras som sätter ramarna för det fortsatta 
arbetet. Ett grundläggande ställningstagande är att samtliga behov av lokaler 
för olika typer av idrotter inte bör säkerställas inom Arenaområdet. 
Orsakerna är att det inte är en resurseffektiv markanvändning eller ett 
resurseffektivt lokalutnyttjande men även att en spridning av idrottslokaler 
över Falkenbergs stad ökar attraktiviteten i olika delar av staden. 

Ett annat ställningstagande är om marken även fortsättningsvis ska vara 
kommunägd. Marken har ett mycket attraktivt läge och är strategiskt viktig. 
Genom att behålla den i kommunal regi bestämmer kommunen över den 
fortsatta utvecklingen i området. Säljs marken styr man inte över vilka 
verksamheter man i en framtid får i området.

Förskolan föreslås placeras på platsen för den mindre, nu rivna, förskolan. 
Platsen är belägen strax söder om byggnaderna som används för materiell 
och maskiner för driften av området. Placeringen av förskolan här innebär 
ett effektivt markutnyttjande samt att man för en bra utemiljö kan ta tillvara 
en del av de fullvuxna träd som finns på platsen. 

Vissa idrottsliga verksamheter kompletterar befintliga verksamheter i 
området varför dessa föreslås utredas vidare, se tjänsteskrivelse. Det är 
därmed inte sagt att de i slutänden kommer att placeras i området utan den 
föreslagna förstudien för hela området får ge svaret på dessa frågor. Ett 
fleraktivitetsområde, område för icke organiserad idrott, i Arenaområdet 
skulle dock öka attraktiviteten för fler åldrar än för de som nu nyttjar 
området och även vara positivt för flickors idrottsutövande.

Ekonomi
Besluten i sig påverkar inte kommunens ekonomi men eventuella följdbeslut 
i samband med förstudien för hela området kommer att påverka kommunens 
ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-04-30
Tjänsteskrivelse 2019-04-30

Yrkande
Anneli Andelén (C) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Per Johansson (C) yrkar, med instämmande av Marcelle Farjallah (S), att 
förstudien ska redovisas för kommunstyrelsen i mars 2020.

Propositionsordning
Ordföranden ställer proposition på Per Johansson (C) med fleras 
tilläggsyrkande mot avslag och finner att kommunstyrelsen beslutar i 
enlighet med Per Johanssons (C) yrkande.

18



Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2019-05-14

Utdragsbestyrkande
1 (3)

§ 144

Prioriteringslista för detaljplaneärenden, KS 2019/222
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Påbörja detaljplanearbete för verksamhetsområde på fastigheten Ullared 
2:212 m.fl. inom ramen för tidigare lämnat uppdrag om framtagande av 
planprogram för Ullared 2:151 m.fl.

2. Godkänna prioriteringslistan för detaljplaneärenden.

3. Ge kommunstyrelseförvaltningen i uppdrag att göra en översyn av 
principer för prioritering av planärenden och redovisa för 
kommunstyrelsen i september 2019.

Beskrivning av ärendet
Förslag till en ny prioriteringslista har utarbetats av 
kommunstyrelseförvaltningens samhällsbyggnadsavdelning. 
Prioriteringslistan redovisar förslag till indelning av pågående 
detaljplaneärenden enligt uppdelning i prioriterade och normala ärenden 
samt avvaktande ärenden.

Motivering av beslut
Kommunstyrelsen föreslås besluta om vilken prioritet skilda ärenden ska 
ges, det vill säga hur resurserna ska fördelas, samt vilka ärenden som ska 
sättas igång den närmaste tiden. Planprioriteringslistan ska i övrigt vara en 
allmän orientering av vilka planuppdrag som givits och vilka planarbeten 
som pågår. Den redovisning som ges angående tidsplaner, antagande mm 
ska endast ses som en orientering kring förväntad utveckling i ärendet.

Under 2016 och 2017 har ett stort antal planbesked kommit till kommunen 
och som en följd av detta har också kommunstyrelsen beslutat om ett stort 
antal planuppdrag. Under 2018 och inledningen av 2019 har det 
inkommande antalet planbesked minskat och som en följd av det är också 
antalet nya planuppdrag färre. En följd av den totala mängden planuppdrag 
som inkommit under de senaste åren är att starten av flera uppdrag kommer 
att behöva avvakta. De uppdrag som föreslås avvakta är uppdrag som inte 
bedöms ge betydande tillskott till bostadsbyggandet, kommunal service eller 
för verksamheter. Det bör finnas förutsättningar att börja dra igång även 
tidigare avvaktande uppdrag under slutet på 2019. Dessa bör då startas i 
turordning efter när planuppdragen är beslutade.

Falkenbergs kommun har en redan omfattande planreserv för bostäder. 
Däremot saknas planberedskap för kommunal service, framför allt förskolor 
och skolor. I kommande planprioriteringslistor bör därför kommunal service 
prioriteras framför bostäder.
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Antagna planer sedan november 2018

Sedan det senaste beslutet om plaprioritering i november 2018 har sex 
detaljplaner antagits. Två av dessa har överklagats - detaljplan för Ullared 
1:21 (verksamheter, hotell) och detaljplan för Repslagaren 22 (bostäder) De 
antagna detaljplanerna är:

- Del av Tröinge 15:1 – Korset (verksamheter, kontor)
- Ullared 1:21 (verksamheter, hotell)
- Repslagaren 22 (bostäder)
- Långaveka 1:17 (skola)
- Gödastorp 3:13 (verksamheter, omlastningsstation)
- Långaveka 3:21 (bostäder)

Prioritering av detaljplaner

Under slutet av 2018 och hittills under 2019 har sju planuppdrag lämnats av 
kommunstyrelsen. Ett av dessa har beslutats vara ett prioriterat uppdrag vid 
beslut om planuppdrag (Tröinge 6:75 (hotell). Övriga sex föreslås sorteras 
in i prioriteringslistan enligt nedan.

Uppdrag som ska påbörjas (normal prio)

Slöinge 1:120  – bostäder, ny
Bärte 3:1 – verksamheter, ny
Heberg 9:11 – upphävande av detaljplan, ny

Avvaktande uppdrag

Faktorn 4 m fl – översyn av verksamhetsområde, ny
Reparatören 7 – ändring av U-område, ny
Skrea 18:1, bostäder, ny

Ändring av inriktning på planuppdrag

Kommunstyrelsen gav 2017-03-14 kommunstyrelseförvaltningen i uppdrag 
att påbörja ett planprogram för Ullared 2:151 m.fl. efter en 
planbeskedsansökan från Gekås. Gekås har under våren framfört behov av 
att påskynda detaljplaneprocessen för nytt lager på fastigheten Ullared 
2:212. Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att den förändrade 
inriktningen av uppdraget är påkallad och att detaljplanearbete för 
verksamheter på fastigheten Ullared 2:212 bör påbörjas inom ramen för 
tidigare lämnat uppdrag om planprogran för Ullared 2:151. 
Detaljplanearbetet för Ullared 2:212 föreslås prioriteras.

Ekonomi
Prioriteringen av detaljplaneäreden bedöms inte direkt påverka kommunens 
ekonomi.
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Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-05-02
Tjänsteskrivelse 2019-05-02
Förslag till prioriteringslista 2019-05-02
Principer för prioritering, daterad 2015-09-29

Yrkande
Marcelle Farjallah (S) yrkar, med instämmande av Stig Agnåker (C), att 
förslag till principer för prioritering av planärenden redovisas till 
kommunstyrelsen i september 2019.

Propositionsordning
Ordföranden ställer proposition på Marcelle Farjallah (S) med fleras 
tilläggsyrkande mot avslag och finner att kommunstyrelsen beslutar i 
enlighet med Marcelle Farjallahs (S) yrkande.
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§ 145

Ansökan om medel för katastrofdiken i Långasand, KS 
2019/125
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. I nuläget avstå från det villkorade bidraget för avbördningsdiken i 
Långasand från Myndigheten för samhällsskydd och beredskap.

2. Inriktningen för planarbetet i Långasand ska vara kommunalt 
huvudmannaskap för dagvatten och att i samband med detta upprätta ett 
konkret förslag till dagvattenutbyggnad tillsammans med Vivab.

Beskrivning av ärendet
Falkenbergs kommun ansökte 2016-06-30 om medel för 
översvämningsförebyggande åtgärder i Långasand. Ansökan lämnades till 
Myndigheten för samhällsskydd och beredskap (MSB). Syftet med de 
föreslagna åtgärderna var att kunna avleda stora vattenflöden i samband med 
extrema nederbördsmängder.

MSB har beslutat att preliminärt bevilja Falkenbergs kommun högst 
2 910 000 kronor för dessa åtgärder. MSB kommer att fatta slutligt beslut 
sedan Falkenbergs kommun beslutat att ta emot bidraget och utföra 
åtgärderna samt garanterat att finansiering finns för de kostnader som inte 
bidraget täcker. De beviljade medlen motsvarar 60 % av de 4 850 000 
kronor som hela projektets ekonomi beräknats till.

Motivering av beslut
Falkenbergs kommun har inte fastställt verksamhetsområde för dagvatten i 
Långasand vilket innebär att kommunen/Favrab inte har ansvar för 
avledande av dagvatten i Långasandsområdet. Området har enskilt 
huvudmannaskap för vägar och allmän platsmark. Detta innebär att 
kommunen inte har rådighet över allmän platsmark och begränsar i viss mån 
förutsättningarna för utbyggnad av dagvattenhantering och åtgärder för 
extrem nederbörd.

Planenheten vid samhällsbyggnadsavdelningen bedömer att 
dagvattensituationen i Långasandsområdet är så allvarlig att det är motiverat 
att i detalj utreda förutsättningarna för och konsekvenserna av att bygga ut 
allmän dagvattenhantering. En väl fungerande dagvattenhantering torde 
också vara en förutsättning för förnyad planläggning av området. 

Enligt kommunens VA-policy bör kommunalt verksamhetsområde för 
dricksvatten, spillvatten och dagvatten upprättas för alla områden som 
omfattas av ny detaljplaneläggning. Med ny detaljplaneläggning avses även 
framtagande av nya detaljplaner som ersätter befintliga planer. Planenheten 
bedömer vidare att åtgärder för att hantera extrem nederbörd lämpligast 
hanteras inom ramen för en förnyad dagvattenutredning. En ny ansökan om 
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medel från MSB bör ske efter att en förnyad dagvattenutredning 
genomförts.

Ekonomi
Projektets ekonomi baseras på en översiktlig kalkyl som upprättats under 
2016. För kommunens del innebär villkoret från MSB att 40 % av projektet, 
det vill säga cirka 2 000 000 kronor, ska självfinansieras. Bedömningen är 
att det idag saknas bra instrument för att ta ut avgifter för 
extremvädersanpassning av fastighetsägare. De åtgärder för 
extremvädersanpassning som har föreslagits i ansökan ligger vidare utanför 
vad som idag anses korrekt att belasta va-kollektivet med även om 
Långasand utgjort kommunalt verksamhetsområde för dagvatten.

Om kommunstyrelsen väljer att acceptera erbjudandet av bidrag från MSB 
bedömer planenheten att kommunens motfinansiering behöver ske via 
skattemedel. En förnyad dagvattenutredning föreslås finansieras inom ramen 
för detaljplaneläggning av området.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-04-23
Preliminärt beslut om statsbidrag för översvämningsåtgärder i Långasand, 
Myndigheten för samhällsskydd och beredskap, 2019-02-28
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§ 146

Begäran om ändring av detaljplaner med 
bestämmelser avseende riktvärde för buller, KS 
2018/481
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Notera önskemålet från bygglovsnämnden och kontinuerligt ändra 
detaljplaner när behov uppstår eller möjlighet finns.

2. Ge kommunstyrelseförvaltningen i uppdrag att inleda ett planarbete för 
att ändra detaljplan för Tröinge 10:3 m fl (Vi52). Planarbetet startas 
omgående som normalprioriterad plan.

Beskrivning av ärendet
Bygglovsnämnden har hemställt om att ändra detaljplanebestämmelser om 
tillåtna bullernivåer, så att bestämmelserna likriktas med gällande riktvärden 
i förordning. Bakgrunden är att ett stort antal detaljplaner har fastslagna 
riktvärden enligt tidigare gällande förordning. Riktvärdena har sedan dess 
ändrats i förordningen men bestämmelserna i detaljplan lever kvar och 
gäller oavsett de nya riktvärdena. De nya riktvärdena är mer tillåtande än de 
gamla riktvärdena. Detta har speciellt uppmärksammats i detaljplan för 
Tröinge 10:3 m.fl. (Vi 52) där bygglov inte kunde lämnas på grund av 
hårdare krav på bullerdämpning i detaljplan än vad som gäller i förordning.

Motivering av beslut
Bygglovsnämnden lyfter fram ett bekymmer med äldre detaljplaner. Att 
riktvärden för buller under en period skrevs in som bestämmelser i 
detaljplan var ett krav från länsstyrelsen för att visa att detaljplanen levde 
upp till kraven om hälsa och säkerhet. Numera är direktiven från Boverket 
att bestämmelser som ändå regleras i lagstiftningen inte bör föras in som 
bestämmelse i detaljplanen.

Kommunstyrelseförvaltningen delar bygglovsnämndens bedömning att 
detaljplaner med bestämmelser med de gamla, lägre, riktvärdena för buller 
bör göras om. Det är samtidigt dåligt resursutnyttjande att använda 
planenhetens vid samhällsbyggnadsavdelningens personal för att göra om 
redan befintliga detaljplaner för att möta ett behov som inte är aktuellt. 
Kommunstyrelseförvaltning föreslår därför att ändringar av bestämmelser 
för buller görs kontinuerligt i detaljplaner där ändringar ändå ska göras, 
ändras i samband med att näraliggande detaljplaner görs om eller när behov 
uppstår.

I det aktuella fallet (detaljplan för Tröinge 10:3 m.fl.) som gjorde att 
bygglovsnämnden uppmärksammade problemet finns en aktuell 
bygglovsförfrågan. Det är därför angeläget att detaljplanen ändras.
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Ekonomi
En mindre kostnad i form av arbetstid, annonsering, utskick m.m. kommer 
att belasta kommunstyrelsens förvaltning. Kostnaden bedöms inte överstiga 
50000 kr.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-05-03
Bygglovsnämndens hemställan 2018-06-14
Översiktskarta Vi 52
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§ 147

Ny struktur för sociala rådet, KS 2019/161
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Anta förslaget om den nya strukturen för hållbarhetsutskottets 
samverkande sammanträden som ersätter rådet för social hållbarhet.

2. Hänskjuta ärendet till budgetberedningen inför 2020 års budget.

Beskrivning av ärendet
I samband med en organisationsöversyn och ett nytt politiskt styre har 
”rådet för social hållbarhet” med tillhörande styr- och arbetsgrupper varit på 
paus tills vidare. Under tiden formerna för hur den framtida samverkan 
utreds. Samtidigt har det funnits en hållbarhetsberedning med fokus på 
miljömässig hållbarhet under en längre tid, men till skillnad från rådet för 
social hållbarhet har hållbarhetsberedningen enbart bestått av politiker med 
samordnande tjänstepersoner. Under ett antal år har dessa 
samverkansplattformer funnits i Falkenbergs kommun parallellt där 
representationen framförallt varit från kommunens olika politiker och 
tjänstepersoner som deltagit. Utfallet från denna typ av samverkansplattform 
har varit erfarenhetsutbyte och informationsspridning. Rådet för social 
hållbarhet har haft syfte att diskutera gemensamma utmaningar tillsammans 
med polis, region och räddningstjänst. Inriktningarna som det rådgivande 
organet har varit tre till antalet och har utgått ifrån en enkätundersökning 
som gjordes 2015, som heter Hälsa på lika villkor. Till rådet för social 
hållbarhet har även en styrgrupp och en arbetsgrupp funnits som bestått av 
olika representanter från förvaltningarna och Region Halland samt polisen. 

För att inte skapa fler grupper och forum än nödvändigt utgår det ifrån att 
kommunstyrelsens hållbarhetsutskott är navet i arbetet med samverkan med 
andra aktörer. Därför ses det som en möjlighet att utöka hållbarhetsutskottet 
sammanträden med fler där möjligheter finns att utlokalisera dessa 
sammanträden hos andra nämnder men även hos andra aktörer utefter vilken 
sakfråga som är i fokus. Till exempel psykisk ohälsa – Region Halland, 
inkludering och arbetsmarknad – Arbetsförmedlingen, idrottsskola för äldre 
– föreningslivet, bränsle- och laddinfrastruktur – näringslivet, 
klimatåtgärder, cirkulära flöden – näringslivet och andra etc.

Motivering av beslut
Det behöver finnas en samverkansplattform mellan kommun och andra 
aktörer. Kommunen kan inte enbart lösa alla frågor själva. Genom en 
samverkansplattform med syfte att med dialog skapa förbättrade 
förutsättningar med tydliga mål och insatser för invånarna i vår geografiska 
kommun bidrar det till att vi tillsammans delar utmaningar och möjligheter 
och till viss del resurser. Det finns också ett behov att i ett tidigt skede ha en 
form av dialog med såväl invånare som civilsamhälle. Hållbarhetsutskottets 
samverkande sammanträden kan även utgöra navet kring 
medborgardialogerna.
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Ekonomi
En utökning av sammanträden till hållbarhetsutskottets förtroendevalda 
innebär en ökad kostnad. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-03-29
 

Yrkande
Marcelle Farjallah (S) yrkar bifall till hållbarhetsutskottets förslag.

27



Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2019-05-14

Utdragsbestyrkande
1 (2)

§ 148

Uppdrag åt Rådet för social hållbarhet att redovisa 
dialogarbetet på Sloalyckan, åtgärder för att stärka och 
förbättra levnadsvillkoren i området, KS 2018/389
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Anteckna till protokollet att uppdraget om att redovisa hur dialogarbetet 
på Sloalyckan fortskridit och vilka behov av åtgärder som identifierats 
för att stärka och förbättra levnadsvillkoren i området har genomförts. 

2. Ge kommunstyrelsen i uppdrag att i samverkan med socialnämnden, 
barn- och utbildningsnämnden och Region Halland att senast december 
2019 presentera förutsättningar för att etablera ett Communitycenter i 
centrala Falkenberg. Därmed kan tidigare givet uppdrag från 
kommunfullmäktige till barn- och utbildningsnämnden utgå. 

Beskrivning av ärendet
Fullmäktige beslutade 2018 att uppdra åt rådet social hållbarhet att redovisa 
hur det pågående dialogarbetet fortskridit och vilka behov av åtgärder som 
identifierats för att stärka och förbättra levnadsvillkoren i området. 
Dialogarbetet (benämnd Innovationsguiden) har genomförts och kommit 
fram till att ett Communitycenter skulle vara en av de åtgärderna för att 
stärka och förbättra levnadsvillkoren för de boende.
Vid sammanträdet av fullmäktige beslutades det att även uppdra åt barn- 
och utbildningsnämnden samt socialnämnden tillsammans med Region 
Halland att utreda förutsättningar samt kostnader för en familjecentral. 
I dialogarbetet framgår det att ett Communitycenter är att föredra framför 
enbart en familjecentral, då ett Communitycenter är en bredare mötesplats 
än vad en familjecentral är. En familjecentral skulle dock kunna vara en del 
i ett Communitycenter. Genom olika workshops, dialoger och djupintervjuer 
med både boende och aktörer verksamma i och utanför området uttrycks 
behovet att skapa en välfungerande och trygg mötesplats för alla åldrar i 
området. En mötesplats som möjliggör såväl för aktiviteter som stärkande 
av livsvillkor.

I slutskedet av dialogarbetet fick boende prioritera innehållet i ett eventuellt 
Communitycenter. Där identifierades aktiviteter och kurser riktat mot vuxna 
men också möjlighet till myndighetskontakter för stöd, hjälp och 
information. Sådant som öppna förskolan får göra till stor del redan idag 
men där resurser och tid saknas. En fortsatt tillgång till barnavårdscentral på 
området var också högt prioriterat samt aktiviteter riktat mot barn i 
skolåldern, 6-12 år. Riktade insatser för den här åldersgruppen motiveras 
utifrån olikheter i uppväxtvillkor. I grannskapsarbetet som tidigare gjorts 
framgår det också att arbetet med en större närvaro av olika organisationer 
behöver öka och tilliten till myndigheter behöver främjas. Ett 
Communitycenter har fördel att innehållet i denna typ av verksamhet kan 
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förändras beroende på behovet i området och ses därför som en lösning att 
stärka livsvillkoren för de boende på Sloalyckan.

Motivering av beslut
Fullmäktige gav barn- och utbildning i uppdrag att utreda förutsättningar för 
att etablera en familjecentral i centrala Falkenberg, men uppdraget till barn- 
och utbildningsnämnden bör förändras eftersom ett Communitycenter är att 
förorda. I dialogarbetet framgår det tydligt att behovet av en större 
mötesplats finns där hjälp, information och stöd går att få, samt att det är för 
alla åldrar och inte bara nyblivna föräldrar. Ett Communitycenter bidrar till 
att främja livsvillkoren i området genom att stärka boendemiljön, 
föräldraskapet, integration, aktiviteter och samordning av dessa samt 
kontaktytor för både boende och myndigheter.

Ekonomi
Vad ett Communitycenter kan komma att kosta får vidare utredningar visa. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-03-29
Kommunstyrelseförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2019-03-26
Kommunfullmäktige 2018-06-26, § 151

Yrkande
Marcelle Farjallah (S) yrkar bifall till hållbarhetsutskottets förslag. 
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§ 149

Lokaliseringsförstudie parkering vid Falkenbergs 
järnvägsstation, KS 2019/182
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Uppdra till kultur-, fritids- och tekniknämnden att genomföra en 
kombinerad lokaliserings- och förstudieutredning för cykel- och 
motorfordonsparkering vid järnvägsstationen. Utredningen skall visa på 
dagens förutsättningar, beläggningsprognos, samt rekommendera 
åtgärder.

Beskrivning av ärendet
Sedan invigningen av den nya järnvägsstationen har resandet ökat betydligt. 
Resenärerna tar sig till järnvägsstationen på olika sätt, det upplevs att 
parkeringsmöjligheterna intill järnvägsstationen inte är tillräckliga för att 
möta dagens eller framtidens behov. Uppdraget ska i första hand undersöka 
beläggningsgrad på befintliga anläggningar samt om de nyttjas av 
tågresenärer.

Intill stationen finns på kommunal mark idag tre sammanhållna områden 
med parkeringsmöjligheter. Inom två av dessa finns det möjlighet att genom 
byggnation av parkeringsdäck eller liknande utöka antalet platser. Inom 
detaljplanen för Korset, laga kraft vunnen januari 2019, finns det möjlighet 
att anlägga ett parkeringshus. Utifrån nuvarande beläggning och prognos, 
vilket tas fram inom uppdraget, skall uppdraget även studera kostnad/nytta 
för investeringar i de olika alternativen. 

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen anser att parkeringsmöjligheterna, främst 
med motorfordon, inte täcker behoven för tågresenärer till och från 
Falkenbergs station. Uppdraget skall i första hand ta fram belägg för dagens 
situation, samt om beläggen bekräftar att parkeringsbehoven inte uppfylls, 
utreda möjligheterna och kostnad/nytta med olika alternativ till lösningar.

Utredningen genomförs av kultur-, fritids- och teknikförvaltningen, med tätt 
samarbete i framtagandet tillsammans med berörda, främst planenheten 
samt mark och exploateringsenheten, inom kommunstyrelseförvaltningen.

Ekonomi
Utredningen belastar exploateringsverksamheten 80010, objektet Korset. 
Skulle uppdraget leda till ett investeringsbeslut bör budgeten för 
investeringen också täcka utredningskostnaderna.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-04-03
Karta, 2019-04-03
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Yrkande
Stig Agnåker (C) yrkar att lokaliserings- och förstudieutredningen ska gälla 
för cykel och motorfordonsparkering vid järnvägsstationen.

Propositionsordning
Ordföranden ställer proposition arbetsutskottets förslag mot Stig 
Agnåkers (C) ändringsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar i 
enlighet med Stig Agnåkers (C) yrkande.
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§ 150

Antagande av nya verksamhetsområden för VA inom 
Snickaren m.fl., Skrea 5:89, Arvidstorp 1:47 samt 
Duvslaget 1:89, KS 2019/178
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Inrätta och utvidga verksamhetsområde för VA enligt föreslagna 
förändringar avseende Snickaren m.fl., Skrea 5:89, Arvidstorp 1:47 samt 
Duvslaget 1:89, i enlighet med Falkenbergs Vatten och Renhållnings 
AB:s förslag. 

Beskrivning av ärendet
Falkenbergs Vatten och Renhållnings AB (FAVRAB) har i egenskap av 
huvudman för VA-verksamheten i Falkenbergs kommun beslutat att föreslå 
kommunfullmäktige besluta att inrätta verksamhetsområde för vatten och 
avlopp (VA).

Ärendet gäller där nyanslutningar skett i det befintliga verksamhetsområdets 
närhet. Verksamhetsområde definieras som det geografiska område inom 
vilken en eller flera vattentjänster har ordnats eller ska ordnas genom en 
allmän VA-anläggning. Beslutet rör områdena Snickaren m.fl., Skrea 5:89, 
Arvidstorp 1.47 samt Duvslaget 1,2,3. 

Motivering av beslut
Utökning av verksamhetsområden är ett normerande beslut som ska beslutas 
av kommunfullmäktige. Det är kommunens ansvar att inrätta 
verksamhetsområden, och inte huvudmannens. Nya verksamhetsområden 
tas upp för beslut en gång per år eller vid särskilda tillfällen om en 
utbyggnad kräver det. Kommunstyrelseförvaltningen har ingenting att erinra 
mot förslaget, utan föreslår att kommunfullmäktige beslutar att inrätta och 
utvidga verksamhetsområde för VA enligt föreslagna förändringar i enlighet 
med FAVRAB:s förslag.

Ekonomi
För att ta ut avgifter enligt gällande VA-taxa är det nödvändigt att aktuella 
områden tas in i verksamhetsområdet. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-03-29
Falkenbergs Vatten och Renhållnings AB, 2019-02-26, § 25
Kartor
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§ 151

Antagande av riktlinjer för kommunalt aktivitetsansvar, 
KS 2018/433
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Anta föreliggande förslag till riktlinjer för det kommunala 
aktivitetsansvaret.

2. Riktlinjen gäller från och med höstterminen 2019.

Beskrivning av ärendet
Riktlinjen är framtagen mellan kommunstyrelseförvaltningens 
arbetsmarknadsavdelning och barn- och utbildningsförvaltningen. Syftet 
med riktlinjen är att tydliggöra tillvägagångssättet vid samverkan mellan 
arbetsmarknadsavdelningen och barn- och utbildningsförvaltningen gällande 
ungdomar i målgruppen för det kommunala aktivitetsansvaret. Målgruppen 
är ungdomar 16-20 år som inte genomför eller fullföljt utbildning på 
nationellt program i gymnasieskola, gymnasiesärskola eller motsvarande 
utbildning.

Kommunen har långtgående skyldigheter att ge stödinsatser och erbjuda 
alternativ till de ungdomar som riskerar att hamna i utanförskap om dem 
varken arbetar eller studerar. Ungdomar som aldrig påbörjar en 
gymnasieutbildning eller gör ett tidigt avbrott kan ha svårare än andra att 
etablera sig i samhället. En ej genomförd gymnasieutbildning är den enskilt 
största riskfaktorn för utanförskap. Unga som ej genomfört 
gymnasieutbildning är kraftigt överrepresenterade bland arbetslösa, 
försörjningsstödsberoende och de som uppbär sjukersättning. I 
förlängningen innebär detta att personen kan hamna i långvarigt 
utanförskap. Därför är det ur ett samhällsperspektiv betydelsefullt att 
kommunen arbetar med att bidra till att skapa goda livschanser för unga som 
efter grundskolan inte fullgör sin gymnasieutbildning. 

Motivering av beslut
Ett förslag till riktlinje remitterades 2018-10-16 av kommunstyrelsen till 
barn- och utbildningsnämnden för yttrande. Barn- och utbildningsnämnden 
ställer sig positivt till riktlinjen som tydligt klargör tillvägagångssättet vid 
samverkan mellan verksamheterna rörande elever som faller inom det 
kommunala aktivitetsansvaret. Barn- och utbildningsnämnden påpekar 
också att målgruppsbeskrivningen har förändrats. Tidigare omfattades 
individer som genomför utbildning på ett introduktionsprogram av det 
kommunala aktivitetsansvaret. Från och med 2018-07-01 omfattas inte 
denna målgrupp. Punkten har därför tagits bort från 
målgruppsbeskrivningen i enlighet med barn- och utbildningsnämndens 
yttrande i samband med revidering av förslaget.
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Mot bakgrund av ovanstående föreslår kommunstyrelsen att föreslag till 
samverkansriktlinjer för kommunalt aktivitetsansvar antas och gäller från 
och med höstterminen 2019. 

Ekonomi
Förslaget påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-03-06
Förslag till samverkansriktlinjer för kommunalt 
aktivitetsansvar, 2019-03-01
Barn- och utbildningsnämnden 2019-02-14, § 32
Kommunstyrelsen 2018-10-16, § 292
Förslag till riktlinje för kommunal aktivitetsansvar, 2018-10-16
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§ 152

Uppdrag om minimering av engångsplast, KS 2019/176
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. Ge samtliga nämnder, bolag och samägda organisationer i uppdrag att 
kartlägga sin användning av engångsartiklar i plast och återrapportera 
detta till kommunfullmäktige senast i februari 2020 tillsammans med 
information om och i så fall vilket stöd verksamheterna behöver i det 
fortsatta arbetet med plastminimering. 

2. Ge samtliga nämnder, bolag och samägda organisationer i uppdrag 
utreda, göra en plan och sedan starta sin minimering av engångsartiklar i 
plast. Återrapportering av utredning och plan ska ske till fullmäktige 
senast december 2020. 

Beskrivning av ärendet
Hållbarhetsutskottet har 2019-02-14 gett kommunstyrelseförvaltningen i 
uppdrag att utreda hur minimering av plastanvändningen av engångsartiklar 
ska ske samt utreda hur återkoppling om minimeringen kan ske. 

Minimering kan ske genom ändrade rutiner eller beteenden, till exempel en 
övergång från engångsmaterial till flergångsmaterial eller om det inte är 
möjligt, att engångsartikeln används i mindre utsträckning än idag. Kan 
engångsartikeln inte bytas till flergångsmaterial eller undvaras i 
verksamheten bör den i möjligaste mån genom inköp och upphandlingskrav 
ersättas av produkter i återvunnen plast eller i förnybart material eller i sista 
hand av återvinningsbar plast.

Plast är ett av de vanligaste materialen i vår vardag. Ungefär fyra procent av 
världens råoljeproduktion går till plasttillverkning. Hälften av detta, cirka 
två procent, blir färdig plast och resten går åt för energianvändning i 
tillverkningen. Till 98 procent tillverkas plast idag av fossil råvara. När 
plasten blir avfall, går det mesta till förbränning vilket i sin tur bidrar till 
ytterligare koldioxidutsläpp. 

Plasten ger många negativa konsekvenser men bidrar också med många 
nyttor som är svåra för samhället att undvara. Användningen av plast kan 
leda till minskad miljöpåverkan på grund av sina egenskaper, till exempel 
genom att bidra till energibesparing i byggnader och förebyggande av 
matsvinn genom förpackningslösningar. Men nyttorna behöver sättas i 
relation till den miljöpåverkan produktionen och konsumtionen av plast har. 
Även plastavfall och den plast som läcker ut från samhället till vår natur och 
våra hav har en stor miljöpåverkan. 

Utmaningarna med plast är komplexa och det pågår en stor 
kunskapsuppbyggnad och arbete på nationell nivå för att en skapa hållbar 
plastanvändning. Regeringens plastutredning ”Det går om vi vill” (SOU 
2018:84) ger flera förslag på åtgärder för offentlig verksamhet, som till 
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exempel att kartlägga sina plastflöden och ställa krav vid upphandling och 
arbeta med plastminimering i det avfallsförebyggande arbetet. 

På EU-nivå har en plaststrategi tagits fram och EU- parlamentet har beslutat 
om att förbjuda en rad engångsartiklar i plast inom unionen från och med 
2021. 

Motivering av beslut
Det är i verksamheterna kunskapen om hur användningen och behovet av 
engångsmaterial ser ut idag. Därmed är det också i verksamheterna som nya 
innovativa initiativ, arbetssätt och beteenden för en mer hållbar användning 
kan skapas och förankras. Därför föreslår kommunstyrelseförvaltningen att 
uppdrag ges till samtliga nämnder, bolag och samägda organisationer att 
kartlägga sin användning av engångsartiklar i plast och återrapportera detta 
till kommunfullmäktige senast i februari 2020 tillsammans med information 
om och i så fall vilket behov av stöd verksamheterna behöver i det fortsatta 
arbetet med plastminimering. Samt att uppdrag ges till samtliga nämnder, 
bolag och samägda organisationer att efter kartläggningen utreda, göra en 
plan och sedan starta sin minimering av engångsartiklar i plast. 
Återrapportering av utredning och plan ska ske till fullmäktige senast 
december 2020.

En minimering av engångsmaterial i plast, genom att använda 
flergångsmaterial eller övergå till förnybara material, återvunnen plast eller 
återvinningsbar plast, är ett viktigt steg för att ställa om till cirkulära 
konsumtionsmönster och avfallsminskning i verksamheterna. Uppdraget 
kopplar därmed även till mål och åtgärder kring avfall som resurs, 
avfallsminimering och källsortering i kommunens avfallsplan som 
beslutades i kommunfullmäktige i oktober 2018. 

Ekonomi
Via uppdragen om kartläggning och utredning bör det framgå hur 
minimeringen kan komma att påverka ekonomin. En minimering av 
engångsmaterial bör på sikt påverka ekonomin positivt genom både 
minskade inköp och minskat avfall. Däremot kan de material som framöver 
behöver bytas ut till mer hållbara alternativ initialt komma att vara mer 
kostsamma. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-03-28
Kommunstyrelsens hållbarhetsutskott 2019-02-14, § 2 

Yrkande
Marcelle Farjallah (S) och Kerstin Angel (C) yrkar bifall till 
hållbarhetsutskottets förslag.

36



Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2019-05-14

Utdragsbestyrkande
1 (2)

§ 153

Redovisning av uppdrag i budget 2018 - Samtliga 
nämnder, bolag och samägda organisationer ska 
redovisa arbetet med att fasa ut fossildrivna fordon., 
KS 2018/55
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Godkänna redovisningen av uppdraget om att samtliga nämnder, bolag 
och samägda organisationer ska redovisa arbetet med att fasa ut 
fossildrivna fordon.

Beskrivning av ärendet
I budget 2018 specificerades ett uppdrag att samtliga nämnder, bolag och 
samägda organisationer ska redovisa arbetet med att fasa ut fossildrivna 
fordon. Ett av de önskvärda resultaten till utvecklingsmålet ”Den ekologiska 
hållbarheten ska öka” är att andelen fossilfria fordon i kommunen ska öka. 
Falkenbergs kommun har som internt mål att 100 procent av kommunens 
egna fordon för persontransporter drivs med förnybara drivmedel 2020 
(servicenämnden). 

Redovisningen ska omfatta hur arbetet går med att fasa ut fossildrivna 
fordon: 
- Hur många av förvaltningens/bolagets fordon drivs idag med fossilfria 
drivmedel? Vad drivs dessa fordon av? 
- Hur många av förvaltningens/bolagets fordon återstår att fasa ut? Vad är 
det för typ av fordon (t.ex. personbil, lätt lastbil, mindre servicebilar)? Vad 
drivs dessa fordon med idag? 
- Vilka utmaningar ser förvaltningen/bolaget i arbetet med att byta ut de 
återstående fossildrivna fordonen? 
- Vilka möjligheter/vinster ser förvaltningen/bolaget med att byta till 
fossilfria fordon, andra än de för klimat- och miljöhänsyn? 

Redovisningen ska även omfatta: 
- Har förvaltningen/bolaget arbetat med att optimera körningen för att 
minska körsträckor, i så fall hur? 
- Har förvaltningen/bolaget arbetat med att byta fordonsslag i verksamheten, 
t.ex. från bil till cykel/elcykel/elmoped? 
- Vilka möjligheter och utmaningar ser förvaltningen/bolaget med att göra 
förändringar i arbetssätt för att effektivisera körning och/eller byta 
fordonsslag? 

Motivering av beslut
Samtliga nämnder, bolag och samägda organisationer har redovisat enligt 
uppdraget. Svaren har sammanställts i en tjänsteskrivelse, daterad 
2019-03-05. Därmed kan kommunfullmäktige anse uppdraget slutfört. 
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Ekonomi
Förslaget påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-03-27
Kommunstyrelseförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2019-03-05
Falkenbergs bostad AB, uppdragsredovisning, 2018-11-05
Bygglovsnämnden, beslut 2018-10-25
VIVAB, redovisning av uppdrag, 2018-10-30
Falkenbergs energi AB, redovisning av uppdrag, 2018-10-04
Falkenbergs näringsliv AB, redovisning av uppdrag, 2018-10-05
Destination Falkenberg AB, redovisning av uppdrag, 2018-10-04
Kultur och fritidsnämnden, beslut 2018-09-18
Kultur- och fritidsförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2018-09-11
Miljö- och hälsoskyddsnämnden, beslut, 2018-08-22
Tekniska nämnden, beslut, 2018-08-29
Barn- och utbildningsnämnden, beslut 2018-08-23
Barn- och utbildningsförvaltningen, tjänsteskrivelse 2018-08-22
Kommunstyrelseförvaltningen, enkätsammanställning, 2019-03-27
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§ 154

Redovisning av uppdrag i budget 2018 - Löpande 
rapportering avseende implementering av 
digitalisering i välfärden, KS 2018/47
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Godkänna redovisningen av uppdraget om löpande rapportering 
avseende implementering av digitalisering i välfärden.

Beskrivning av ärendet
I samband med budget för 2018 lämnade kommunfullmäktige ett antal 
uppdrag till kommunens nämnder. Kommunstyrelsen fastställde därefter 
uppdragsbeskrivningar. Ett av de uppdrag som nu redovisas är att 
socialnämnden löpande under 2018 ska rapportera läget avseende 
implementeringen av digitalisering i välfärden till kommunstyrelsen.

Socialnämnden har 2018-05-29 vid sammanträde med kommunstyrelsens 
arbetsutskott informerat om digitalisering i välfärden och planeringscenter 
för individuell omsorg (PIO). Ytterligare information från nämnden är 
planerad till sammanträde med kommunstyrelsen under våren 2019.

Motivering av beslut
Mot bakgrund av ovanstående beskrivning föreslår 
kommunstyrelseförvaltningen att kommunfullmäktige godkänner 
uppdragsredovisningen.

Ekonomi
Förslaget påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-04-17
Kommunstyrelsen 2018-01-16, § 20
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-05-29, § 154
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§ 155

Redovisning av uppdrag i budget 2018 - Öka andelen 
ekologisk mat till 35 %, KS 2018/52
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Godkänna redovisningen av uppdraget om att öka andelen ekologisk 
mat till 35 %.

Beskrivning av ärendet
I samband med budget för 2018 lämnade kommunfullmäktige ett antal 
uppdrag till kommunens nämnder. Kommunstyrelsen fastställde därefter 
uppdragsbeskrivningar. Ett av de uppdrag som nu redovisas är att 
servicenämnden ska öka andelen ekologisk mat till 35 %. 

Servicenämnden har i nämndens genomförandeplan från 2017 angett 
målsättningen att andelen ekologiska livsmedel i maten ska uppgå till 35 % 
år 2020. Redan 2018 redovisar servicenämnden att andelen ekologiska 
livsmedel uppgår till 35,7 %. Andelen ekologiska livsmedel kan även 
redovisas i procent av vikt, vilket ger ett utfall om 50 %.

Motivering av beslut
Mot bakgrund av servicenämndens redovisning av uppdraget föreslår 
kommunstyrelseförvaltningen att kommunfullmäktige godkänner 
densamma.

Ekonomi
Servicenämnden har i budget erhållit medel för att öka andelen ekologisk 
mat. I övrigt påverkas inte kommunens ekonomi av beslutet. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-04-17
Kommunstyrelsen 2018-01-16, § 20
Servicenämnden 2019-01-24, § 6
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§ 156

Ansökan om ekonomiskt stöd - Landskamper i 
volleyboll, KS 2019/210
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Tilldela Falkenbergs Volleybollklubb 13 000 kr för att genomföra två 
landskamper i Falkenberg den 17 och 22 maj 2019.

Beskrivning av ärendet
Föreningen Falkenbergs Volleybollklubb har inkommit till 
kommunstyrelsen med en ansökan om ekonomiskt stöd för att genomföra 
två landskamper mellan Sverige och Danmark den 17 respektive 22 maj i 
samband med ett landslagsläger i volleyboll den 11-22 maj 2019. 
Landslagslägret och matcherna äger rum i Falkenberg. Föreningen söker 
medel för att finansiera matchkostnader i form av domare, hallavgift och 
förtäring till en uppskattad summa om 13 000 kr.

I enlighet med den av kommunfullmäktige antagna sponsringspolicyn har 
kommunstyrelseförvaltningen stämt av Falkenbergs Volleybollklubbs 
ansökan med Destination Falkenberg AB.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att Falkenbergs Volleybollklubb ska 
beviljas ett ekonomiskt stöd om 13 000 kr för att kunna arrangera två 
landskamper i samband med landslagslägret den 11-22 maj 2019.

Ekonomi
Kommunstyrelsen har i budget för 2019 inga avsatta medel för sponsring 
eller bidrag till föreningar eller evenemang, varför 
kommunstyrelseförvaltningen föreslår att en summa om 13 000 kr belastar 
kommunstyrelsens post för oförutsedda kostnader.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-04-24
Falkenbergs Volleybollklubb, Ansökan om ekonomiskt stöd, 2019-04-17
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§ 157

Komplettering av bygglovsnämndens reglemente, KS 
2019/217
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Under förutsättning av att bygglovsnämnden fattar ett likalydande 
beslut, komplettera bygglovsnämndens reglemente med en ny femte 
punkt i § 1 med följande lydelse: ”besluta om tillstånd samt svara för 
den tillsyn, som ankommer på kommunen enligt lagen om särskilda 
bestämmelser om gaturenhållning och skyltning 5-10 §§”

Beskrivning av ärendet
Samhällsbyggnadsavdelningens bygglovsenhet har uppmärksammat att det i 
nuvarande reglementen inte tydliggörs vilken nämnd inom kommunen som 
har ansvaret för tillstånd och tillsyn avseende skyltning enligt lagen om 
särskilda bestämmelser om gaturenhållning och skyltning.

Enligt lagen om särskilda bestämmelser om gaturenhållning och skyltning, 
5-10 §§, anges att viss skyltning inte får ske utan tillstånd av kommunal 
myndighet. Vidare anges i samma lag 12 § att kommunen får besluta om 
föreläggande eller förbud som behövs för att denna lag, eller föreskrift med 
stöd av lagen, ska efterlevas. Mot bakgrund av detta behöver det tydliggöras 
i något av kommunens reglementen vilken nämnd som ska ha ovannämnda 
ansvar. 

Motivering av beslut
Miljö- och hälsoskyddsnämnden har idag, enligt sitt reglemente, ansvaret 
för tillsyn avseende gaturenhållning enligt den aktuella lagen. Däremot 
saknas reglering om vilken nämnd som har ansvaret för tillstånd och tillsyn 
för skyltning. Med hänsyn till den verksamhet som bygglovsnämnden har 
enligt sitt reglemente, t.ex. att pröva frågor om bygglov och marklov samt 
tillsyn av byggnadsverksamhet, får det anses ligga väl i linje med den 
verksamheten att även ansvara för frågor om skyltning.  

Kommunstyrelseförvaltningen föreslår därför att bygglovsnämnden får 
ansvaret för tillstånd och tillsyn avseende skyltning samt att detta införs i 
nämndens reglemente.

Ekonomi
Förslaget bedöms inte påverka kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-04-29
Utdrag ur bygglovsnämndens reglemente, vari förslaget skrivits in
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§ 158

Rapport - ej verkställda beslut enligt socialtjänstlagen 
(SoL) och lag om stöd och service till 
funktionshindrade (LSS) kvartal 3 2018, KS 2018/74
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Anteckna att rapport ej verkställda beslut per 2018-09-30 har inlämnats.

Beskrivning av ärendet
Inspektionen för vård och omsorg (IVO) och kommunrevisorerna 
tillhandahåller en rapport på biståndsbeslut som inte var verkställda vid 
brytdatumet 2018-09-30.

Motivering av beslut
Falkenbergs kommun har enligt socialtjänstlagen (SoL) och lagen om stöd 
och service (LSS) skyldighet att kvartalsvis till Inspektionen för vård och 
omsorg (IVO) och kommunens revisorer rapportera gynnande 
biståndsbeslut som ej verkställts inom tre månader från beslutsdatum. Även 
kommunfullmäktige ska informeras om dessa beslut.

Ekonomi
Beslutet i sig påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-04-26
Socialnämnden 2018-11-14 § 232
Socialförvaltningen, rapport ej verkställda beslut kvartal 3 2018
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§ 159

Rapport - ej verkställda beslut enligt socialtjänstlagen 
(SoL) och lag om stöd och service till 
funktionshindrade (LSS) kvartal 4 2018, KS 2018/74
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Anteckna att rapport ej verkställda beslut per 2018-12-31 har inlämnats.

Beskrivning av ärendet
Inspektionen för vård och omsorg (IVO) och kommunrevisorerna 
tillhandahåller en rapport på biståndsbeslut som inte var verkställda vid 
brytdatumet 2018-12-31.

Motivering av beslut
Falkenbergs kommun har enligt socialtjänstlagen (SoL) och lagen om stöd 
och service (LSS) skyldighet att kvartalsvis till Inspektionen för vård och 
omsorg (IVO) och kommunens revisorer rapportera gynnande 
biståndsbeslut som ej verkställts inom tre månader från beslutsdatum. Även 
kommunfullmäktige ska informeras om dessa beslut.

Ekonomi
Beslutet i sig påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-04-26
Socialnämnden 2019-02-19 § 48
Socialförvaltningen, rapport ej verkställda beslut kvartal 4 2018
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§ 160

Remiss - Lite mer lika. Översyn av 
kostnadsutjämningen för kommuner och landsting , 
KS 2019/97
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Översända tjänsteskrivelsen till Finansdepartementet som Falkenbergs 
kommuns svar på remissen.

Beskrivning av ärendet
Falkenbergs kommun har beretts möjlighet att yttra sig över 
Finansdepartementets betänkande Lite mer lika – Översyn av 
kostnadsutjämningen för kommuner och landsting (SOU 2018:74). I korthet 
är uppdraget till utredningen att utreda och uppdatera kostnadsutjämningen. 
I direktiven anges att översynen ska överväga om det nuvarande systemet i 
tillräcklig grad fångar upp större samhällsförändringar och med anledning 
av detta eventuellt föreslå förändringar i de delmodeller som finns, nya 
delmodeller eller om delmodeller ska utgå. I uppdraget ingår även att 
analysera möjligheterna att förenkla utjämningen. Förändringarna föreslås 
genomföras år 2020.

Bland annat föreslår utredningen att antalet befolkningsgrupper som finns i 
den så kallade kostnadsmatrisen för hälso- och sjukvård minskas från 852 
till 22 stycken. Vidare föreslås en rad uppdateringar av 
merkostnadsberäkningar inom olika delmodeller, vilka medför betydande 
skillnader mot nuvarande utjämning. Även en högre grad av indexering än i 
nuvarande system föreslås i syfte att bibehålla systemets aktualitet över tid. 
I betänkandet framgår att utredaren menar att utjämningen inom 
skolväsendet precis som i äldreomsorgen bör ta hänsyn till skillnader i 
behov utöver det som går att avläsa i form av strikta skillnader i kostnader, 
varför en utjämning föreslås på socioekonomisk grund inom förskolan. 
Bedömningen är att det samlade utfallet av utredningens förslag innebär en 
relativt stor förändring. Den profil som hittillsvarande system har inneburit 
att kostnadsutjämningen omfördelar från kommuner med i genomsnitt stark 
socioekonomi, tät bebyggelse och stor befolkning till kommuner med svag 
socioekonomi, gles bebyggelse och liten befolkning. 

Ekonomiavdelningen vid kommunstyrelseförvaltningen har för 
kommunstyrelsen ombetts att yttra sig över remissens förslag, vilka 
presenteras i kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att tjänsteskrivelsen, daterad 2019-
04-29, översänds till Finansdepartementet som Falkenbergs kommuns svar 
på remissen.
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Ekonomi
De ekonomiska effekterna, under förutsättning av att förslaget varit fullt ut 
implementerat under utnämningsåret 2018, uppgår till ett årligt förbättrat 
utfall om cirka 7 mkr för Falkenbergs kommuns vidkommande. Ett 
införandebidrag föreslås införas, vilket finansieras med ett invånarbaserat 
avdrag för samtliga kommuner. Finansieringen skulle uppgå till 91 kr per 
invånare 2018, 24 kr per invånare 2019 och 7 kr per invånare 2020. Det 
innebär att nettoeffekten för Falkenbergs kommun blir 3 mkr första året, 6 
mkr andra året och så vidare.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-04-29
Kommunstyrelseförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2019-04-29
Finansdepartementet, Lite mer lika – översyn av kostnadsutjämningen för 
kommuner och landsting, 2019-02-08
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§ 161

Remiss - Tydligare ansvar och regler för läkemedel, KS 
2019/95
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Översända tjänsteskrivelsen till Socialdepartementet som Falkenbergs 
kommuns svar på remissen.

Beskrivning av ärendet
Falkenbergs kommun har beretts möjlighet att yttra sig över 
Socialdepartementets slutbetänkande Tydligare ansvar och regler för 
läkemedel (SOU 2018:89). I korthet har utredningen som presenterar 
slutbetänkandet behandlat ansvar, finansiering och prissättning av läkemedel 
för att värna patienternas förutsättningar att både nu och i framtiden få del 
av alla de möjligheter som utvecklingen inom hälso- och sjukvården ger till 
bot och lindring vid sjukdom och ohälsa. En av utgångspunkterna för 
utredningens direktiv är hälso- och sjukvårdens decentraliserade ansvars- 
och finansieringsordning med 21 huvudmän. Till det lägger utredningen till 
problematiken med den alltför ofta förekommande fragmentiserade 
organiseringen samt lokalt och regionalt beslutsfattande som förutsätts 
inordnas i en nationell reglering där befolkningen har rätt till god hälsa och 
vård på lika villkor oavsett boendeort.

Socialnämnden har för kommunstyrelsen ombetts att yttra sig över dem 
presenterade förslagen i remissen. Socialnämnden har valt att yttra sig över 
de delar i slutbetänkandet som avser god hälso- och sjukvård och lika 
villkor för en god och säker läkemedelsbehandling till medborgare och 
vårdtagare. Socialnämnden låter meddela en generellt positiv inställning till 
utredningens förslag med tillhörande väntade effekter. 

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att tjänsteskrivelsen, daterad 
2019-04-29, vilken utgår från socialnämndens yttrande över remissen, 
översänds till Socialdepartementet som Falkenbergs kommuns svar på 
remissen. 

Ekonomi
Kommunens ekonomi bedöms inte påverkas av utredningens förslag.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-04-29
Kommunstyrelseförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2019-04-29
Socialnämnden 2019-04-16, § 74
Socialförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2019-03-20
Socialdepartementet, Tydligare ansvar och regler för läkemedel, 2019-02-04
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§ 162

Remiss - Att förstå och bli förstådd - ett reformerat 
regelverk för tolkar i talade språk , KS 2019/119
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Översända tjänsteskrivelsen till Utbildningsdepartementet som 
Falkenbergs kommuns svar på remissen.

Beskrivning av ärendet
Falkenbergs kommun har beretts möjlighet att yttra sig över 
Utbildningsdepartementets remiss Att förstå och bli förstådd – ett reformerat 
regelverk för tolkar i talande språk (SOU 2018:83). I betänkandet behandlar 
utredningen frågan om en bred översyn av samhällets behov av och tillgång 
till tolkar i talande språk samt den offentliga sektorns användning av sådana 
tolkar, bland annat med anledning av det ökade behovet av tolktjänster. 
Behovet av tolktjänster kan variera över tid, men bedöms ändå bli långvarigt 
betydande till följd av förändrade demografiska förutsättningar. 

Utredningen föreslår bland annat att staten finansierar färre utbildningsvägar 
till tolk, men ökar den samlade kapaciteten, samt att staten för register över 
auktoriserade och utbildade tolkar. Vidare föreslås att det införs en ny 
tolklag som förbjuder barntolkning och upprättar regelverk, kvalitetssäkring 
och tillsyn gentemot tolkar och förmedlingsorgan. I betänkandet framgår 
även att offentlig sektor planerar långsiktigt, samverkar koordinerar och 
använder befintliga tolkresurser mer flexibelt och effektivt. En ökande andel 
av resurserna används för att finanseria kärnverksamheten i tolkningen. 
Kvalitetssäkrade och registrerade tolkar ska erbjudas uppdrag i staten 
genom statens beställarsamordning, och staten och offentlig sektor bygger 
vid behov upp egna tolkresurser eller avtalar om garanterade tjänster. I 
betänkandet framgår vidare att tolkyrket därmed värderas och 
professionaliseras.

Socialnämnden har för kommunstyrelsen ombetts att yttra sig över 
remissen, eftersom kommunen har en egen tolkförmedling som ligger under 
socialnämndens ansvarsområde. Socialnämnden bemöter de förslag som 
presenteras i betänkandet, vilka finns sammanställda i socialförvaltningens 
tjänsteskrivelse, daterad 2019-04-03.

Motivering av beslut
Utifrån socialnämndens synpunkter på remissen har 
kommunstyrelseförvaltningen sammanställt yttrandet i en tjänsteskrivelse. 
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att kommunstyrelsen översänder 
tjänsteskrivelsen, daterad 2019-04-29, till Utbildningsdepartementet som 
Falkenbergs kommuns svar på remissen.
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Ekonomi
De förslag som presenteras i betänkandet bedöms ej ha inverkan i den 
kommunala ekonomin, men det föreligger risk att kommunen i ett längre 
perspektiv får ökade indirekta kostnader, främst avseende möjligheter till 
ökat nyttjande av kvalitetssäkrade tolktjänster, genom att antalet utbildade 
och auktoriserade tolkar ökar samt att barn inte medges tolka i offentliga 
verksamheter. För kommunens tolkförmedling skulle det kunna föranleda 
ökade arvodeskostnader och därmed högre taxa för kunderna. 

Kommuner och landsting står för cirka två tredjedelar av de offentliga 
kostnaderna för tolktjänster. Ett antal kommuner och landsting samverkar i 
kommunalförbund eller gemensam nämnd kring egna tolkförmedlingar och 
tolktjänster. Samverkan ger ekonomiska förutsättningar för riktade projekt, 
som utveckling av språkkompetens, beställarutbildning, anställning av 
tolkar och så kallade kulturkommunikatörer. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-04-29
Kommunstyrelseförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2019-04-29
Socialnämnden 2019-04-16, § 75
Socialförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2019-04-03
Utbildningsdepartementet, Att förstå och bli förstådd – ett reformerat 
regelverk för tolkar i talande språk, 2019-02-18
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§ 163

Remiss - Straffrättsliga åtgärder mot tillgreppsbrott 
och vissa andra brott , KS 2019/146
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Revidera förslaget till svar till Justitiedepartementet i form av att tillfoga 
följande lydelse: Falkenbergs kommun anser att utredningen bör se till 
att skydda de som blir bestulna i sitt eget hem. Brukare som idag måste 
ta emot främmande människor i sitt hem får inte ut något på försäkring 
om man blir bestulen med motiveringen att man frivilligt släppt in dem i 
sitt hem. Idag har man inte rätt att begära utdrag från straffregistret som 
vuxen och behov av hjälp däremot om det gäller ett barn i behov är det 
ett krav dock inte ett krav om det finns barn i familjen vars förälder har 
behov. Dessa synpunkter bör beaktas.

2. Därefter översända tjänsteskrivelsen till Justitiedepartementet som 
Falkenbergs kommuns svar på remissen.

Beskrivning av ärendet
Falkenbergs kommun har beretts möjlighet att yttra sig över 
Justitiedepartementets promemoria Straffrättsliga åtgärder mot 
tillgreppsbrott och vissa andra brott (Ds 2019:1). I promemorian övervägs 
vissa straffrättsliga åtgärder som syftar till att motverka tillgreppsbrott och 
vissa andra brott. Utredaren har haft i sitt uppdrag att överväga på vilket sätt 
systematiska inslag i stöld- och häleribrottsligheten kan beaktas ytterligare, 
hur integritetskränkningen vid tillgrepp efter inbrott i bostäder kan beaktas 
ytterligare, om försök och förberedelse till häleri av normalgraden bör 
kriminaliseras samt om det bör införas en möjlighet att vid straffansvar 
stänga ute personer från butiker, simhallar och andra liknande platser dit 
allmänheten har tillträde. Oavsett vilka bedömningar överväganden leder 
fram har utredaren getts i uppdrag att lämna vissa författningsförslag.

För kommunstyrelsen har barn- och utbildningsnämnden och socialnämnden 
ombetts att yttra sig över promemorians förslag. Barn- och 
utbildningsnämnden låter meddela att nämnden inte har synpunkter på 
remissen, eftersom nämnden inte bedriver verksamhet inom någon av de i 
promemorian angivna allmänna platserna då förskolor och skolor inte är 
allmänna platser. 

Socialnämnden låter i sitt yttrande meddela att nämnden förfogar över 
tillvägagångssätt för att inskränka en persons rätt att vistas i någon av 
socialnämndens lokaler i form av förhållningsregler och vid behov, ansökan 
om kontaktförbud. I övrigt är nämnden enig med utredningen i 
bedömningen om att möjligheten att stänga ute personer från en särskild 
plats möjligen kan medföra att antalet brott som begås på platsen i viss mån 
sjunker. Det är dock troligt att dessa effekter är avhängigt vilka resurser som 
avsätts för at upprätthålla regleringen. Socialnämnden anser att en 
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överträdelse av ett tillträdesförbud inte nödvändigtvis kommer innebära att 
överträdaren i fråga kommer att begå tillgreppsbrott. För socialnämndens 
vidkommande föreligger därmed inga behov av en reglering om 
straffsanktionerade tillträdesförbud till butikslokaler, bibliotek och andra 
liknande platser dit allmänheten har tillträde.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen har utifrån barn- och utbildningsnämndens 
och socialnämndens yttrande sammanställt synpunkterna i en 
tjänsteskrivelse, daterad 2019-04-30, vilket föreslås översändas till 
Justitiedepartementet som Falkenbergs kommuns svar på remissen.

Ekonomi
De åtgärdsförslag som presenteras i promemorian bedöms inte ha påverkan i 
den kommunala ekonomin.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-04-30
Kommunstyrelseförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2019-04-30
Barn- och utbildningsnämnden 2019-04-18, § 57
Barn- och utbildningsförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2019-04-16
Socialnämnden, tjänsteskrivelse, 2019-04-30
Justitiedepartementet, Straffrättsliga åtgärder mot tillgreppsbrott och vissa 
andra brott, 2019-03-07

Yrkande
Per Johansson (C) yrkar, med instämmande av Ninni Gustavsson (M), att 
följande lydelse fogas till kommunstyrelsens svar till Justitiedepartementet: 
Falkenbergs kommun anser att utredningen bör se till att skydda de som blir 
bestulna i sitt eget hem. Brukare som idag måste ta emot främmande 
människor i sitt hem får inte ut något på försäkring om man blir bestulen 
med motiveringen att man frivilligt släppt in dem i sitt hem. Idag har man 
inte rätt att begära utdrag från straffregistret som vuxen och behov av hjälp 
däremot om det gäller ett barn i behov är det ett krav dock inte ett krav om 
det finns barn i familjen vars förälder har behov. Dessa synpunkter bör 
beaktas. 

Propositionsordning
Ordföranden ställer proposition på Per Johansson (C) med fleras 
tilläggsyrkande mot avslag och finner att kommunstyrelsen beslutar i 
enlighet med Per Johanssons (C) yrkande.
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§ 164

Remiss - Förslag på kopplingstvång för hund i 
naturreservat, KS 2019/191
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Översända tjänsteskrivelsen till Länsstyrelsen i Hallands län som 
Falkenbergs kommuns svar på remissen.

Beskrivning av ärendet
Falkenbergs kommun har beretts möjlighet att yttra sig över Länsstyrelsen i 
Hallands läns remiss om förslag på kopplingstvång för hund i naturreservat. 
Länsstyrelsen föreslår förbud mot att ha okopplad hund i 23 naturreservat, 
varav en del finns i Falkenbergs kommun. 

Under tiden den 1 mars – 20 augusti ska hundar hållas under sådan tillsyn 
att de hindras från att springa lösa i marker där det finns vilt. Under den 
övriga tiden av året ska hundar hållas under sådan tillsyn att de hindras från 
att driva eller förfölja vilt, när de inte används vid jakt. Enligt miljöbalken 
får Länsstyrelsen meddela föreskriver om rätten att färdas och vistas inom 
ett naturreservat om det behövs för att tillgodose syftet med skyddet. 

Länsstyrelsen i Hallands län anser att lösspringande hundar i naturreservat 
orsakar problem, bland annat då besökare kan uppleva obehag av för dem 
okända lösspringande hundar. Får, hästar och nötkreatur kan bli stressade av 
hundar och vid flera tillfällen har lösspringande hundar orsakat att får 
skadats och även avlidit i länets naturreservat. Vidare störs fåglar, och 
särskilt markhäckande fåglar och fåglar i flock, av lösspringande hundar, 
vilket kan orsaka försämrad reproduktionsförmåga och försämrad 
överlevnad.

För kommunstyrelsen har samhällsbyggnadsavdelningens planhet, där 
kommunekologen sorterar, sammanställt förslag på synpunkter över 
remissen.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att kommunstyrelsen ska översända 
tjänsteskrivelsen som Falkenbergs kommuns svar på remissen.

Ekonomi
Förslaget påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-04-18
Kommunstyrelseförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2019-04-18
Länsstyrelsen i Hallands län, Remiss – Förslag på kopplingstvång för hund i 
naturreservat, 2019-04-01
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§ 165

Utsändande av remiss - Riktlinjer för upphandling och 
inköp, KS 2019/123
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Remittera föreslagen riktlinje för upphandling och inköp till samtliga 
nämnder, styrelser och direktion.

Beskrivning av ärendet
I maj 2016 beslutade kommunstyrelsen att uppdra åt 
kommunstyrelseförvaltningen att revidera upphandlingsordningen som 
helhet men med särskilt fokus på roller och ansvar samt 
medfinansieringsprincipen. Gällande upphandlingsordning antogs av 
kommunstyrelsen 2009-08-11 och reviderades senast 2014-09-16. I februari 
2017 beslutade kommunfullmäktige att anta förslag till struktur för 
Falkenbergs kommuns styrdokument, varför det föreligger förslag till ny 
riktlinje för upphandling och inköp. Den föreslagna riktlinjen för 
upphandling och inköp är framtagen i enlighet med antagen struktur för 
kommunens styrdokument.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att föreslagen riktlinje för 
upphandling och inköp ska sändas ut på remiss till samtliga nämnder, 
styrelser och direktion för att ge utrymme att lämna synpunkter på förslaget.

Ekonomi
Förslaget påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-03-19
Förslag till riktlinje för upphandling och inköp, 2019-02-20
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§ 166

Utsändande av remiss - Program för kemikaliesmarta 
förskolor, KS 2018/338
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Remittera föreslaget Program för kemikaliesmarta förskolor till barn-
och utbildningsnämnden, servicenämnden, kultur-, fritids- och 
tekniknämnden samt miljö- och hälsoskyddsnämnden för yttrande. 

Beskrivning av ärendet
Kommunfullmäktige beslutade 2015-02-24 att en kartläggning av 
kemikalier på förskolan ska genomföras. En plan för hur resultaten från 
kartläggningen ska hanteras ska inkluderas i arbetet. Kartläggningen ska 
utgå från definitioner och rekommendationer från Kemikalieinspektionen 
och Miljöstyrningsrådet (numera Upphandlingsmyndigheten).

Under 2016 genomfördes en inventering av 13 förskoleavdelningar i 
Falkenbergs kommun. En metod och det material som utarbetades under 
Naturskyddsföreningens projekt Operation giftfri förskola användes som 
grund för inventeringen i Falkenbergs kommun. 

Under 2013 gjorde Naturskyddsföreningen i projektet Operation giftfri 
förskola inventeringar av 129 förskolor över hela landet. Resultatet från 
Naturskyddsföreningens inventeringar överensstämmer med de som gjordes 
i Falkenbergs kommun. Det finns varor och material som innehåller miljö- 
och hälsofarliga kemikalier på Falkenbergs förskolor, liksom i övriga landet, 
som barnen kommer i kontakt med i förskolemiljön. 

Den plan som kommunfullmäktige beslutade skulle tas fram utifrån 
resultaten från kartläggningen är det Program för kemikaliesmarta förskolor 
som nu föreslås ska sändas ut på remiss. I framtagandet av programmet har 
representanter från barn-och utbildningsförvaltningen, serviceförvaltningen 
(upphandlingsenheten och kost-och städenheten) och kultur-, fritids- och 
teknikförvaltningen (bygg-och projektenheten) deltagit.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att föreslaget program för 
kemikaliesmarta förskolor ska sändas ut på remiss till barn-och 
utbildningsnämnden, servicenämnden, kultur-, fritids- och tekniknämnden 
samt miljö- och hälsoskyddsnämnden för att ge utrymme att komma med 
synpunkter på förslaget.

Ekonomi
Beslutet om att utsända programmet på remiss påverkar inte kommunens 
ekonomi. Programmets föreslagna åtgärder påverkar kommunens ekonomi, 
varför det är viktigt både att åtgärderna kan genomföras inom för 
verksamheterna rimliga tidsplaner samt att de inköp och investeringar görs 
framöver är genomtänkta och säkrade via kommunens upphandlade avtal. 
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Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-03-27
Program för kemikaliesmarta förskolor 2019-03-27

Yrkande
Marcelle Farjallah (S) yrkar bifall till hållbarhetsutskottets förslag.
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§ 167

Motion - Förbättra livsförutsättningarna för vilda bin, 
humlor och odlade bin, KS 2018/470
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Anse motionen vara behandlad då det pågår ett strategiskt arbete för 
ekologisk hållbarhet i kommunen med flera riktade insatser för att 
främja pollinerade insekter, samt att det planeras för ytterligare åtgärder 
på området under våren och sommaren 2019.

Beskrivning av ärendet
Jan Dickens (S) har inkommit med en motion om att kultur- och 
fritidsnämnden ska uppdras att i god tid inför sommaren 2019 redovisa vilka 
åtgärder man vidtagit för att förbättra förutsättningarna för bin och andra 
pollinerande insekter. Motionären menar att kommunen har som målsättning 
att den ekologiska hållbarheten och mångfalden ska öka, men att det finns 
mer att göra på området.

Inför kommunfullmäktiges ställningstagande till motionens förslag har 
kultur- och fritidsnämnden samt kommunstyrelseförvaltningens 
samhällsbyggandsavdelning beretts möjlighet att yttra sig över förslaget. 

Kultur- och fritidsnämnden meddelar att man sedan hösten 2017 arbetar 
efter en skötselplan för grönytor, kust och naturmark. En av grunderna för 
skötselplanen är ekologisk hållbarhet. Vidare beskriver nämnden genom 
förvaltningens tjänsteskrivelse ett strategiskt arbete för ekologisk hållbarhet 
genom långgräsytor som med en rikare flora gynnar pollinerande insekter. 
Andra åtgärder som beskrivs är senarelagt slåtterarbete, 
kompetensutveckling av personal och planer på att utveckla Vallarnas 
minizoo för ökad kunskap om bin och andra pollinerande insekter. Under 
våren 2019 kommer utvalda platser i Falkenbergs centralort vara ytor för att 
så ängsfröblandning. Vidare kommer det under våren även att genomföras 
naturvårdsbränningar i enlighet med skötselplan för Skreanäs, där det även 
genomförts naturvårdsprojekt med huvudsyfte att skapa goda livsmiljöer för 
vilda bin.

Samhällsbyggnadsavdelningen vid kommunstyrelseförvaltningen meddelar 
att arbetet med att möjliggöra och förbättra livsmiljöerna för vilda bin, 
humlor och andra pollinerande insekter sker både i den dagliga skötseln och 
i kommunens långsiktiga strategiska arbete med grönstruktur. I det 
pågående arbetet med fördjupad översiktsplan för Falkenbergs stad menar 
samhällsbyggnadsavdelningen att det är av värde att säkerställa att gröna 
stråk bevaras, knyts samman och förstärks. Detta för att se till att naturliga 
strukturer bevaras och skyddas från exploatering vilket i sin tur gynnar bin 
och andra insekter.
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Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen delar motionärens intention om att den 
ekologiska mångfalden behöver stärkas och konstaterar att det pågår ett 
strategiskt och långsiktigt arbete för att prioritera ekologisk hållbarhet och 
även riktade insatser för bättre förutsättningar för pollinerande insekters 
fortlevnad. Exempelvis nämns i kultur- och fritidsnämndens yttrande att det 
under våren 2019 kommer finnas utvalda platser i Falkenbergs centralort 
som ytor för ängsfröblandning samt genomföras naturvårdsbränningar på 
Skreanäs för att gynna vilda bin, humlor och andra pollinerande insekter. 

Ytterligare åtgärder som bör vidtas för att säkerställa en god levnadsmiljö 
för insekter i enlighet med motionärens intention är att, vid kommande 
beslut om fördjupad översiktsplan för Falkenbergs stad, prioritera att gröna 
stråk bevaras, knyts samman och förstärks för att se till att det finns 
naturliga strukturer som gynnar bland andra bin och skyddar dessa från 
exploatering.

Mot bakgrund av ovanstående beskrivningar och åtgärder som är planerade 
framöver föreslår kommunstyrelseförvaltningen att motionen ska anses 
behandlad.

Ekonomi
Förslaget påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-02-12
Motion om att förbättra livsförutsättningarna för vilda bin, humlor och 
odlade bin, 2018-08-31
Kultur- och fritidsnämnden 2018-11-20, § 101
Kultur- och fritidsförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2018-11-14
Kommunstyrelseförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2019-02-04

57



Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2019-05-14

Utdragsbestyrkande
1 (2)

§ 168

Motion – Översätta viktig information på kommunens 
hemsida, KS 2018/330
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Konstatera att det pågår ett utredningsarbete om digital tillgänglighet, till 
vilken motionens förslag om att utreda förutsättningarna för att översätta 
information och utreda kostnader hänskjuts.

2. Därmed anse motionen bifallen.

Beskrivning av ärendet
Lars Fagerström (L) har inkommit med en motion om att det ska 
genomföras en utredning för att undersöka förutsättningarna och 
kostnaderna för att översätta den viktigaste informationen på kommunens 
hemsida i syfte att göra den tillgänglig för fler besökare och invånare. 

Kommunikationsenheten vid kommunstyrelseförvaltningen och Destination 
Falkenberg AB (DFAB) har beretts möjlighet att yttra sig över motionens 
förslag. DFAB låter meddela att det pågår ett arbete med att översätta 
textinnehållet på webbplatsen www.falkenberg.se till engelska då sidan är 
anpassad för turister och ger information om kommunen som besöksmål. 
Arbetet beräknas vara färdigställt under 2020. Kommunikationsenheten låter 
i sitt yttrande över motionen meddela att översättning av information på 
kommunens webbplatser är ett av flera sätt för att öka tillgängligheten, men 
det är relevant att definiera vilken eller vilka av kommunens många 
webbplatser som bör prioriteras. Vidare omnämns arbetet med att anpassa 
information till Lag om tillgänglighet till digital offentlig service. Lagen 
innebär bland annat att tillgänglighetsanpassa många publicerade dokument 
på webbplatserna. Detta arbete pågår. 

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen delar motionärens intention om värdet av att 
viktig information på kommunens webbplatser bör tillgängliggöras på bästa 
sätt. För närvarande pågår ett arbete under ledning av 
kommunstyrelseförvaltningens kommunikationsenhet som arbetar med hur 
Falkenbergs kommun kan följa Lag om tillgänglighet till digital offentlig 
service, vilket bland annat innebär att tillgänglighetsanpassa dokument och 
övrigt innehåll på webbplatsen senast i september 2020. I samband med 
översynen föreslår kommunstyrelseförvaltningen att förutsättningarna för att 
erbjuda information på andra språk än svenska på kommunens webbplatser 
ska utredas, samt utreda kostnaderna för översättningar. Därmed bör 
motionen anses bifallen.

Ekonomi
Kostnaderna för att översätta delar av innehållet på kommunens webbsidor 
kommer att redovisas i samband med ett vidare utredningsarbete. 
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Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-03-18
Motion om att översätta viktig information på kommunens 
hemsida, 2018-06-12
Destination Falkenberg AB 2018-09-18, § 42
Destination Falkenberg AB, yttrande, 2018-10-23
Kommunstyrelseförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2019-02-13
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§ 169

Motion - Könsneutrala omklädningsrum, KS 2018/412
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Avslå motionens första att-sats om att alla kommunala skolor så snart 
som möjligt förses med könsneutrala omklädningsrum.

2. Vid nybyggnation eller renovering av skolor, badanläggningar och 
idrottshallar ska möjlighet att tillgodose behov av könsneutrala och 
tillgänglighetsanpassade omklädningsrum finnas med i 
planeringsstadiet. Lösningen kan se olika ut på olika anläggningar 
beroende på olika förutsättningar. Därmed anse motionens andra attsats 
vara behandlad.

Beskrivning av ärendet
Georgia Ferris (KD) har inkommit med en motion om att alla kommunala 
skolor så snart som möjligt förses med könsneutrala omklädningsrum, samt 
att det vid nybyggnation eller renovering av skolor, badanläggningar och 
idrottshallar, alltid ingår könsneutrala omklädningsrum i byggnationens 
planeringsstadium. Motionären beskriver könsneutrala omklädningsrum 
som ett större rum uppdelat i ett antal låsbara bås där var och en får vara 
ensam under klädbyten och dusch.

Barn- och utbildningsnämnden, kultur- och fritidsnämnden och tekniska 
nämnden har beretts möjlighet att yttra sig över motionen. Med anledning 
av att tekniska nämnden inte inkommit med yttrande innan årsskiftet 
2018/2019 och nämnden upphört är det istället kultur-, fritids- och 
tekniknämnden som svarar för yttrandet. 

Barn- och utbildningsnämnden meddelar i sitt yttrande över motionen att 
omklädningsmiljöerna i de kommunala skolorna ser olika ut och 
möjligheterna till privat ombyte är varierande, vilket innebär att någon 
standard för könsneutrala omklädningsrum inte finns. Nämnden anser därför 
att det föreligger behov av att tillsammans med kultur-, fritids- och 
tekniknämnden utreda konsekvenser och kostnader av motionärens förslag 
utifrån skolornas behov och förutsättningar.

Kultur- och fritidsnämnden förmedlar, precis som kultur-, fritids- och 
tekniknämnden, i sitt yttrande att omklädningsrum i enlighet med vad 
motionären föreslår saknas för närvarande, men dock finns det möjlighet till 
möjlighet till privat ombyte i Skogstorps idrottshall, Falkenbergs idrottshall, 
på Falkenberg Alkoholfri Arena samt på Klitterbadet. Bland annat finns på 
dessa platser toaletter i omklädningsrummen vilka är utrustade med dusch 
samt funktionärsrum som kan nås direkt från korridoren. Till den nya 
idrottshallen i Glommen planeras en liknande utformning. 
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Nämnderna föreslår att det ska genomföras en utredning av konsekvenser 
och kostnader av motionärens förslag ställt i relation till kommunens totala 
investeringsbehov innan beslut i frågan fattas.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen förstår motionärens intention att 
omklädningsrum, uppdelade i ett antal låsbara bås för omklädning och 
dusch, torde vara en av flera anledningar som kan underlätta för många 
elevers vardag. Förslaget är emellertid förenat med kostnader som inte finns 
avsatta i kommunens budget, varför det bland annat anses nödvändigt att 
utreda förutsättningarna för inrättande av könsneutrala omklädningsrum, 
innan beslut om verkställighet. 

Då de nämnder som beretts möjlighet att yttra sig över motionen är positiv 
till dess intention föreslår kommunstyrelseförvaltningen att kultur-, fritids- 
och tekniknämnden ska uppdras att, i samverkan med barn- och 
utbildningsnämnden, utreda förutsättningarna för inrättande av könsneutrala 
omklädningsrum utifrån motionärens förslag. Utredningen ska vara 
färdigställd och ligga till grund för avvägande i samband med arbetet inför 
2020 års budget. Därmed bör motionen anses vara behandlad.

Ekonomi
Ett införlivande av motionärens förslag är inte budgeterat och sådana 
anpassningar bedöms inte heller rymmas i befintlig budget. 
Kostnadsberäkningar för ny- och ombyggnation av könsneutrala 
omklädningsrum i enlighet med motionärens förslag redovisas i samband 
med utredningsuppdragets färdigställande.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-04-02
Motion om könsneutrala omklädningsrum, 2018-08-08
Kultur- och fritidsnämnden 2018-12-11, § 112
Kultur- och fritidsförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2018-12-04
Barn- och utbildningsnämnden 2019-01-24, § 11
Barn- och utbildningsförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2018-12-12
Kultur-, fritid- och tekniknämnden 2019-03-21, § 57
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§ 170

Medborgarförslag - Energiskog utmed Sanddynevägen 
vid Stafsinge strand, KS 2017/492
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Avslå medborgarförslaget eftersom aktuellt område är detaljplanelagt 
för industriverksamhet, varför plantering av energiskog i området 
bedöms utgöra hinder för sådan verksamhetsetablering.

Beskrivning av ärendet
Lasse Hallgren har inkommit med ett medborgarförslag om att Falkenbergs 
kommun låter plantera en zon med energiskog kompletterad med diverse 
andra träd utmed Sanddynevägen vid Stafsinge strand. Inför 
kommunfullmäktiges beslut över medborgarförslaget har dåvarande kultur- 
och fritidsnämnden samt kommunstyrelseförvaltningens mark- och 
exploateringsenhet beretts möjlighet att avge yttrande över förslaget.

Kultur- och fritidsnämnden låter i ett yttrande meddela att 
medborgarförslaget ej tillhör nämndens ansvarsområde. Mark- och 
exploateringsenheten förmedlar i sitt yttrande att den utpekade marken är 
detaljplanelagd som industrimark för verksamheter. Detaljplanen innehåller 
både en bit allmän platsmark för natur, samt en bit kvartersmark där det 
finns krav på planteringar vid uppförande av byggnation. Mark- och 
exploateringsenhetens förhoppning är att nya verksamheter kommer etablera 
sig inom området på sikt. En etablerad energiskog med andra inslag bedöms 
därmed riskera att utgöra hinder och upplevas som en försämring av 
boendemiljön om energiskogen tas ned för verksamhetsetablering. 

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen förstår förslagsställarens intention om att 
etablering av energiskog kan främja en bättre miljö och ge ett tilltalande 
intryck för boende och besökare i aktuellt område. Utifrån antagen 
detaljplan för området framgår att det finns krav på planteringar vid 
uppförande av byggnation. Dock är förhoppningen att området ska vara 
föremål för etablering av nya verksamheter, vilket innebär att en energiskog 
på området riskerar att utgör hinder för sådan etablering. Därmed föreslår 
kommunstyrelseförvaltningen att medborgarförslaget avslås.

Ekonomi
De ekonomiska konsekvenserna av etablering av energiskog är för 
närvarande ej kända, men plantering av skog och skötsel av densamma är 
förenat med kostnader.  
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Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-03-27
Medborgarförslag om energiskog utmed Sanddynevägen vid Stafsinge 
strand, 2017-10-23
Kultur-, fritid- och tekniknämnden 2018-02-06, § 15
Kommunstyrelseförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2019-02-15
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§ 171

Medborgarförslag - Ingen engångsplast i kommunen, 
KS 2018/661
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Avslå medborgarförslaget eftersom kommunens användning av 
engångsplast inte endast är kopplat till möten och sammankomster.

2. Uttala att kommunen delar förslagsställarens mening om att använda 
flergångsmaterial istället för engångsmaterial och att kommunen avser 
att arbeta för att minimera organisationens flöden av engångsplast, men 
inte enbart kopplat till kommunens möten och sammankomster.

Beskrivning av ärendet
Björn Bengtsson har inkommit med ett medborgarförslag om att kommunen 
vid sina möten och sammankomster använder porslin och glas och avstår 
från engångs- och plastartiklar med början 2019 för att nå agenda 2030 och 
hantera rådande klimatkris. 

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen välkomnar medborgarförslaget och delar 
förslagsställarens mening om att kommunen, liksom övriga samhället 
behöver minimera användningen av engångsartiklar i plast och hitta en 
hållbar plastanvändning i stort. 

Användningen av engångsplast varierar mellan kommunens verksamheter 
och de stora flödena av engångsplast är inte enbart kopplade till kommunens 
möten och sammankomster. Av denna anledning anser hållbarhetsutskottet 
att ett bredare grepp kring minimering av engångsplast behöver tas i 
kommunen. 

Ekonomi
Minimering av engångsmaterial i plast innebära resursbesparing för 
kommunen, både i minskade inköp och minskat avfall.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-03-27
Medborgarförslag – Ingen engångsplast i kommunen, 2018-12-14.
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§ 172

Redogörelse för delegationsbeslut, KS 2019/2
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Anteckna informationen till protokollet.

Beskrivning av ärendet
Delegationen innebär ett uppdrag från kommunstyrelsen att i ett visst ärende 
eller grupper av ärenden besluta på kommunstyrelsens vägnar. Delegaten 
träder helt i kommunstyrelsens ställe och ett beslut fattat på delegation är att 
betrakta som ett beslut av kommunstyrelsen.

Beslut som har fattats med stöd av delegation ska anmälas till 
kommunstyrelsen, som bestämmer i vilken ordning detta ska ske (6 kap 40§ 
KL). Viktigt vid anmälan av delegationsbeslut är att man genom nämndens 
protokoll kan identifiera varje delegationsbeslut med hänsyn till bland annat 
möjligheten att överklaga besluten och för att delegationsbeslut ska kunna 
vinna laga kraft.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-05-13
Rapport – Delegationsbeslut KS 2019-05-13
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-04-16
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-04-23
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-05-07
Kommunstyrelsens hållbarhetsutskott 2019-04-11
Kommunstyrelsens näringslivs- och arbetsmarknadsutskott 2019-04-25
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§ 173

Meddelanden och anmälningar, KS 2019/9
Beskrivning av ärendet
CESAK, protokoll 2019-05-06
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